
  Protokół  nr  XIV.2011

z  obrad  XIV sesji  Rady  Miasta  Ełku,  która  odbyła  się  w  dniu  14  grudnia   2011  roku 
w godzinach  1400    - 14 47    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.

W obradach uczestniczyli radni zgodnie z załączoną do protokołu  listą obecności.  
Na wstępie sesji został odegrany hejnał miasta Ełku.

Pkt 1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności.
Przewodniczący  Rady  Miasta Stefan Węgłowski  otworzył   XIV sesję Rady 

Miasta  Ełku. Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  prawomocność  obrad  - 
w  sesji  uczestniczy  21  radnych.  Radni  nieobecni:   Dzienisiewicz  Ireneusz,  Marchel 
Karol.

Pkt 2 . Zmiany w porządku obrad.
Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski poprosił o wnioski do  porządku 

obrad. 
Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  zgłosił  formalny  wniosek 

o uzupełnienie porządku obrad w punkcie 5. o podpunkty:
5)1  podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku 

na lata 2011-2027,
5)2 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 rok.

Radni nie wnieśli sprzeciwu.
Przewodniczący Rady Miasta S. Węgłowski   poddał pod głosowanie propozycję 

porządku  obrad  z  uwzględnieniem wyżej  zacytowanego  wniosku;   20 głosami  „za”, 
przy  0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym. - jednomyślnie „za” 
  radni  przyjęli  następujący porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Zmiany w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Informacja Prezydenta Miasta dotycząca  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku,
2) zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 rok,
3)określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2012r.,
4) określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Oświadczenia i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.
W trakcie głosowania nieobecny radny Tomasz Przekop.

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji - protokół był do wglądu w Biurze Rady Miasta
Przewodniczący  Rady Miasta  Stefan Węgłowski poprosił  o zgłaszanie uwag, 

zastrzeżeń do protokołu nr  XIII.2011 z dnia  29 listopada   2011  roku.
W związku z brakiem zastrzeżeń Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski 

stwierdził, że protokół nr   XIII.2011  z dnia  29 listopada   2011  roku został przyjęty 
jednomyślnie bez uwag.
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Pkt 4.   Informacja Prezydenta Miasta dotycząca  bieżącej działalności.
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

25 listopada  2011 r. do dnia  12 grudnia  2011  r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent  Miasta Tomasz Andrukiewicz w uzupełnieniu informacji, którą radni 

otrzymali  na piśmie  przedstawił  działania  jakie  były  dokonywane w ostatnim okresie 
międzysesyjnym:

− w ubiegłym tygodniu gościliśmy w Ełku Pana   Ivana Del Vechio Ambasadora 
Republiki  Chorwacji  w  Rzeczypospolitej  Polskiej,  który  spotkał  się 
z  Prezydentem  Miasta   oraz  ełckimi  przedsiębiorcami.   W  trakcie  spotkania 
rozmawiano  o  możliwych  kierunkach  potencjalnej  współpracy.  Ambasador 
zaproponuje  chorwackie  miasto,  z  którym  Ełk  mógłby  stale  współdziałać 
realizując  konkretne  inicjatywy  i  prowadząc  szeroko-płaszczyznową  wymianę 
doświadczeń. Ambasador  zadeklarował również pomoc w nawiązaniu kontaktów 
bezpośrednio pomiędzy przedsiębiorcami.

− W  dniu  jutrzejszym  odbędzie  się  wizyta  gości  -  przedsiębiorców  z  Obwodu 
Kaliningradzkiego.  Będziemy  chcieli  pokazać  inwestorom  i  przedsiębiorcom 
w  jaki  sposób  funkcjonuje  Suwalska  Specjalna  Strefa  Ekonomiczna, 
a  w  przyszłości  Park  Technologiczny  i  zachęcać  do   realizacji  inwestycji 
w naszym mieście.

− Odbyło się Zgromadzenie Wspólników spółki MZK. Pan Prezydent podwyższył 
kapitał zakładowy o 180 tys. zł. oraz wezwał wspólnika gminę wiejską Ełk do 
zapłaty prawie 600 tys.zł.  - zaległych kwot za niewykupione udziały w spółce, 
które Rada Miasta przeznaczyła na zakup nowych  autobusów.

− Pan  Prezydent  dwukrotnie  spotkał  się  z  Inspekcją  Transportu  Drogowego, 
w  związku  z  tym,  że  Komendant  Wojewódzki   Państwowej  Straży  Pożarnej 
nakazał  naszej  Straży  Pożarnej  wypowiedzenie  umów  zarówno  dla  szpitala 
miejskiego w zakresie stacjonowania karetki, jak również   Inspekcji Transportu 
Drogowego,  która  zajmuje  się  transportem  ciężarowym  na  naszych  drogach. 
Podjęliśmy rozmowy i działania,  by Inspekcja Transportu Drogowego znalazła 
lokalizację  w  jednym  z  naszych  budynków  administracyjnych.  W  dniu 
dzisiejszym był  Komendant Wojewódzki Inspekcji Transportu Drogowego i od 
1 stycznia 2012 r. Inspekcja Transportu Drogowego mieściła się będzie w jednym 
z  naszych  obiektów  –  w  budynku  gdzie  mieści  się  Straż  Miejska,  albo  w 
„pałacyku”  przy  ulicy  Piłsudskiego  10.  Podobne  rozmowy  prowadzimy  ze 
szpitalem  „Pro-Medica”,  ponieważ  zależy  nam  na  tym,  żeby   „karetka” 
stacjonowała w centrum miasta.

− Kończy się realizacja projektu pn. „Platforma Współpracy- EGO SA”. Odbywały 
się  konferencje  ogólnopolskie  w  Warszawie  i  Gdańsku.  Promowaliśmy 
inwestycyjnie  i  turystycznie  nasz region.  Taka konferencja odbyła  się  również 
w naszym mieście na której podpisaliśmy porozumienie z Prezydentem Suwałk, 
Burmistrzami:  Olecka,  Augustowa,  Gołdapi  o  wspieraniu  działań  związanych 
z przyjazdem do nas przedsiębiorców - inwestorów, a także aby rozwijała  się 
w  lepszym  stopniu  turystyka.  Pan  Prezydent  poinformował,  że  projekt  na 
kontynuację  realizacji  projektu  pn.  Platforma  współpracy   EGO  SA”  został 
złożony, pozytywnie zaakceptowany, zdobył znaczną  liczbę punktów i czeka na 
decyzje o dofinansowaniu. Wartość projektu – ok. 3 mln zł na kolejne dwa lata.

− Odbyły  się  spotkania  z  Prezesem Suwalskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej, 
które  poświęcone  były   przyszłości  funkcjonowania  Strefy,  a  także  sprawom 
związanym z infrastrukturą drogową i wodno-kanalizacyjną na obszarze Strefy. 
W  przyszłości  na  mocy  porozumienia  zechcemy  przejąć  na  rzecz  miasta 
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w pierwszej kolejności infrastrukturę wodociągową i kanalizacyjną , a następnie 
drogową.

− Prowadzono  rozmowy  z  Agencją  Mienia  Wojskowego  w  sprawie  realizacji 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  „Ełk ul. Dolna.”

− Odbywały się liczne spotkania w Urzędzie Marszałkowskim poświęcone nowej 
perspektywie finansowej Unii Europejskiej, w których uczestniczyliśmy.

 W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Przewodniczący  Rady Miasta 
stwierdził przyjęcie sprawozdania z działalności Prezydenta Miasta .

Pkt 5.  Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) Projekt uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na 
lata 2011– 2027, w załączeniu do protokołu.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta 
Ełku na lata 2011 – 2027 zawiera zmianę:
1) w załączniku nr 1:
     - korekta wydatków 2011 roku - zgodnie z projektem uchwały w sprawie zmian 
         w budżecie, 
2) w załączniku nr 2:
     - korekta prognozy długi i spłat zobowiązań na lata 2011-2027 zgodnie z załącznikiem
       nr 1,
 3) w załączniku nr 3:
     - zmniejszenie wydatków zaplanowanych na dwa przedsięwzięcia: „Modernizacja 
ulicy Nadrzecznej i Brzozowej” oraz „Rekultywacja składowiska odpadów komunalnych 
w miejscowości Siedliska Gmina Ełk”,
- zmniejszenie wydatków zaplanowanych na poręczenia o kwotę 241 000 zł.

Przewodniczący  Rady  Miasta  S.  Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski 
poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  S.  Węgłowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w zaproponowanym brzmieniu.
W głosowaniu  udział wzięło  21 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 21 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0.

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  21  głosami  „za”,   radni  podjęli 
uchwałę. 
Uchwała Nr XIV.126.2011 w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2011– 2027,  w załączeniu do protokołu.

*  *   *
2)   Projekt  uchwały  w  sprawie   zmian  w budżecie  miasta  Ełku  na  2011  rok, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydent   Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  poinformował,  że  zaproponowane 
zmiany do budżetu omawiane były na poszczególnych komisjach. 

Proponowane zmiany obejmują:
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I) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji
1. „Modernizacja  ulicy Nadrzecznej  i  Brzozowej”  dział  600,  rozdział  60016 § 6050 

PUMA 907022 - zwiększa się wydatki ze środków własnych w 2011 r. o kwotę  
+  215  000  PLN   w  celu  zakończenia  całości  Inwestycji  objętej  projektem 
budowlanym.
Proponuje się pokrycie w.w wydatków z oszczędności na zadaniach jak niżej:

2. „Przebudowa ulic 11-go Listopada i Kajki w Ełku” dział 600, rozdział 60016 § 6050 
PUMA 907139 zmniejszenie wydatków ze środków własnych w 2011 r. o kwotę 
– 115 345 PLN.

3.  „Rekultywacja składowiska odpadów komunalnych w miejscowości Siedliska Gmina 
Ełku” dział 900, rozdział 90002 § 6050 PUMA 907154 zmniejszenie wydatków 
ze środków własnych w 2011 r. o kwotę - 99 655 PLN 

II) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji 
i Spraw Społecznych
Przesunięcie środków zaplanowanych na poręczenie kredytu dla spółki „Pro – Medica” 
na zwiększenie wydatków ma majątkowych - wniesienie wkładów do spółki w wysokości 
241 000 zł 
III) w zakresie  wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Strategii 
i Rozwoju
Przesunięcie środków zaplanowanych w projekcie „Ełckie Centrum Rewitalizacji Spo-
łecznej”, tj. przesuniecie kwoty 180 zł. z § 4177 do § 4017 w dziale 852 rozdział 85295. 
Zmiana spowodowana jest inna formą zatrudnienia jednego pracownika komisji weryfi-
kującej oferty złożone w naborze na pedagogów i animatorów w ramach realizacji pro-
jektu.   

 Przewodniczący  Rady  Miasta   Stefan  Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski 
poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski poinformował, 
że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  S.  Węgłowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej.
W głosowaniu  udział wzięło  21 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” – 21 radnych, „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0
Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  21  głosami  „za”  –  jednomyślnie, 

radni podjęli uchwałę. 
Uchwała Nr XIV.127.2011 w sprawie  zmian w budżecie miasta Ełku,  w załączeniu do 
protokołu.

*  *  *

3) Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na 2012r., w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz  omówił projekt uchwały oraz uzasadnił 
potrzebę jej podjęcia. Dodał, że stawki podatków szeroko omawiano w poszczególnych 
komisjach. Pan Prezydent wniósł o podjęcie uchwały.
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 Przewodniczący  Rady  Miasta   Stefan  Węgłowski  poprosił  o  przedstawienie 
opinii przez komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski poinformował, 
że  komisja wydała pozytywną  opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Turystyki Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski 
poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Zdaniem radnego Idziego Podwojskiego podwyżka  w pozycji grunty pozostałe 
o  39,13%   jest  bardzo  dużą  podwyżką  -  za  dużą.  Podwyżka  o  6% dla  budynków 
związanych  z  działalnością  gospodarczą  jest  również  za  dużą  podwyżką.  Radny 
poinformował,  że  będzie  głosował  przeciw  tej  uchwale.  Zgłosił  formalny  wniosek 
o przeprowadzenie głosowania imiennego nad podjęciem tej uchwały.

Zastępca Prezydenta Miasta  Artur Urbański między innymi  poinformował,  że 
w naszym mieście  warunki  życia  mieszkańców poprawiają  się  z  roku na  rok.  Mamy 
coraz  więcej  porządnych  chodników,  ulic.  Nowe  ulice  są  oświetlone,  podwórka 
zagospodarowane, wybudowane place zabaw i to jest koszt jaki niesie za sobą wzrost 
cywilizacyjny. Bardzo istotnym jest to, aby złotówki, które są w formie podatku ściągane 
i trafiają do kasy miasta  były zamieniane na konkretne inwestycje.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski poinformował, że między 
poprzednią sesją, kiedy projekt uchwały trafił do radnych, a dniem dzisiejszym minęło 
wiele  czasu.  Trwały bardzo intensywne dyskusje,  uzgodnienia i  negocjacje  co będzie 
odzwierciedleniem w dzisiejszym głosowaniu. Radny poprze projekt uchwały i będzie 
głosował  „za”.  Zwrócił  uwagę  na  skutki  wprowadzenia   zmian  w  podatku  od 
nieruchomości:

− w przypadku mieszkania o pow. 55m   - 4,60 zł w skali roku,
− przy mieszkaniu o pow. 70m  - 6,40 zł w skali roku,
− przy mieszkaniu o pow. 100m  - 9,70 zł w skali roku,

dopiero właściciele domów jednorodzinnych , których grunty w mieście stanowią wielką 
wartość  poniosą  konsekwencje  potencjalnie  pozytywnej  decyzji.  Średnio  dla  domu 
jednorodzinnego o pow. 150 m i gruntu o pow. 700 m2 – będzie to kwota około       66 zł  
rocznie.  Przypomniał radnym, że zgłosili wnioski do budżetu miasta, które zwiększają 
wydatki. Więc jak można głosować przeciw zwiększeniu wpływów do budżetu miasta. 

Radny Idzi Podwojski stwierdził, że te pieniądze można wziąć  z innych źródeł, 
nie trzeba podwyższać podatków. Wskazał pomniejszenie środków na tzw. media, gdzie 
jest zaproponowana kwota ok. 400 tys.zł, na  imprezę „ogień i woda”  kwota ok. 200 tys.  
zł, na imprezy ogólnie inne 680 tys. zł, na „balony” 50 tys. zł, na „Chochlę Prezydenta” 
30 tys. zł. Razem daje to 1360 tys. zł, a z podatków uzyska się 1200 tys.zł. Przyznał rację 
radnemu Czepułkowskiemu, że średnio rodzina zapłaci za podatek ok. 5 zł więcej, za 
wodę następne 5 zł, za śmieci koleje złotówki i w sumie dla rodzin mało zarabiających 
zbierze się pokaźna kwota.

 Przewodniczący  Rady  Miasta   Stefan  Węgłowski  poprosił  radcę  prawnego 
Urzędu  o  opinię,  czy  wniosek  zgłoszony  przez  radnego  Podwojskiego  o  głosowanie 
imienne jest dopuszczalny ?
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Radca  prawny  Urzędu  Miasta  Zbigniew  Rachwalski  wyjaśnił,  że  zgodnie 
z zapisem § 53 Statutu Miasta Ełku głosowanie jawne imienne odbywa się na wniosek 
radnego, po przegłosowaniu przez Radę oraz w przypadkach określonych w ustawie.

W związku z powyższą opinią  Przewodniczący Rady Miasta  Stefan Węgłowski 
poddał  pod  głosowanie  zgłoszony  formalny  wniosek:  „  kto  jest  za  tym,  żeby 
przeprowadzić  głosowanie  imienne  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  podatku  od 
nieruchomości”; 4 głosy  „za”, „przeciw” 11, wstrzymało się od głosu 4 radnych.
Przewodniczący  Rady Miasta   Stefan  Węgłowski  stwierdził,  że  wniosek  nie  uzyskał 
większości, a więc nie został przyjęty.

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miasta S. Węgłowski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej.
W głosowaniu  udział wzięło  21 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 16 radnych, „przeciw” – 2,  „wstrzymujących” – 3.

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  16  głosami  „za”  radni  podjęli 
uchwałę. 
Uchwała  Nr  XIV.128.2011  w  sprawie   określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na 2012r.,   w załączeniu do protokołu.

*  *  *
4) Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów, 
w załączeniu do protokołu.

Prezydent Miasta  Tomasz Andrukiewicz zaproponował, aby stawka podatku od 
posiadania psa od 2012 r. wynosiła 60 zł, czyli na poziomie tego roku. Następnie  Pan 
Prezydent   wniósł o podjęcie uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miasta   Stefan  Węgłowski  poinformował,  że  projekt 
uchwały  omawiany  były  na  posiedzeniach  poszczególnych  komisji.  Poprosił 
o przedstawienie opinii przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski poinformował, 
że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały .
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski 
poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu.
>  Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech 
Kwiatkowski poinformował, że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.
> Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop poinformował, 
że  komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  S.  Węgłowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej.
W głosowaniu  udział wzięło  21 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” – 21 radnych,  „przeciw” – 0,  „wstrzymujących” – 0.

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  21  głosami  „za”  radni  podjęli 
uchwałę. 
Uchwała  Nr  XIV.129.2011   w  sprawie    określenia  wysokości  stawki  opłaty  od 
posiadania psów,  w załączeniu do protokołu.

Pkt 6.    Interpelacje i zapytanie radnych.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski poinformował, że w dniu 

wczorajszym  zostało  podpisane  porozumienie  pomiędzy  Rosją  i  Polską  dot.  małego 
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ruchu  granicznego. W dniu  dzisiejszym po przeanalizowaniu  tego  porozumienia  Pan 
Wiceprzewodniczący  jest  zdumiony,  jeśli  chodzi  o  teren   -  jaka  część  naszego 
województwa  wchodzi  w  obszar  objęty  porozumieniem.  Otóż,  oprócz  powiatów 
bezpośrednio przyległych do  stref przygranicznych, w skład tej strefy przygranicznej po 
stronie Polski wchodzi Olsztyn, Gołdap, Olecko. Wchodzi również Giżycko, które jest 
też dosyć daleko od trefy przygranicznej. Nie znalazł się Powiat Ełcki. W związku z tym 
Pan Wiceprzewodniczący Rady Miasta zadaje pytanie, cytuję: „czy Pan Prezydent czynił  
starania,  albo  uznaje  za  stosowne  poczynienie  starań  za  pośrednictwem  naszych  
przedstawicieli w parlamencie o to, żeby wpłynęli, albo zapytał, dlaczego nie wpłynęli na  
treść tego porozumienia ? Czy Ełcki Powiat i Ełk miasto to powiat, który z tego obszaru  
skreśliły władze Rosji, nie chcąc nas dopuścić do małego ruchu granicznego? Czy polska  
strona zaniedbała?”

Radny Idzi Podworski ponowił zapytanie odnośnie słupów na ulicy 11 Listopada 
informując, że nie otrzymał odpowiedzi. Radny zapytał, „czy toczą się jakieś rozmowy 
z Telekomunikacją na temat drewnianych słupów usytuowanych na środku chodnika ?”
Następnie zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady Miasta: „czy nasz Statut  
stanowi prawo lokalne, czy nie ?”

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski odpowiadając poinformował, że 
tak.

Dalej radny Idzi Podwojski odczytał zapis  § 6 Uchwały Nr VI/48/99 Rady Miasta 
Ełku  z  dnia  12  marca  1999r.  w  sprawie  zasad  i  trybu  nadawania  Honorowego 
Obywatelstwa miasta Ełku.

Prezydent  Miasta  Tomasz   Andrukiewicz  poinformował,  że  sprawy  związane 
z małym ruchem granicznym, a w szczególności dotyczącym naszych kontaktów z Rosją 
– partnerami rosyjskimi były podejmowane już wiele miesięcy wcześniej. Jeżeli chodzi o 
podpisane  porozumienie  w  sprawie  małego  ruchu   granicznego –  niestety   polscy 
politycy  troszeczkę zaniedbali. Stowarzyszenie EGO wielokrotnie prosiło, ażeby objąć 
strefą  małego  ruchu  granicznego również  obszar  Ełku.  Zgodnie  z  rozporządzeniami 
Parlamentu Europejskiego małym ruchem granicznym  obejmowane są  obszary,  które 
określono ściśle w rozporządzeniu, czyli ileś kilometrów od granicy, ale nie miasta, tylko 
jednostki  terytorialnej  -  w  tym  przypadku  powiatu.  Powiat  Olecki  łapał  się  w  tym 
zakresie. Pan Prezydent rozmawiał z Posłem na Sejm PR A. Orzechowskim, który miał 
podjąć  działania.  Pan  Prezydent  podjął  działania  wysyłając   list  do  Prezesa  Rady 
Ministrów, do Ministerstwa Spraw Zagranicznych, Wojewody i Marszałka. Z otrzymanej 
odpowiedzi wynika, że prace w czasie których toczyły się rozmowy dotyczące obszaru 
mającego  być  obszarem  objętym  małym  ruchem  granicznym,  w  pierwotnej  wersji 
obejmowały  również  Powiat  Ełcki.  Niestety  w  ostatecznej  wersji   nie  zostało  to 
zaakceptowane.  Zmiany  będą  mogły  być  przyjęte  w  kolejnych   okresach,  jeżeli 
oczywiście spotka się to z akceptacją polskiego rządu, europarlamentarzystów i posłów. 
Takie  działania  były  prowadzone,  niestety  nasze  prośby  nie  zostały  uwzględnione. 
Zadeklarowano, że w przyszłości takie działania mogą być podjęte, jeżeli ponownie będą 
składane w tym zakresie wnioski.
Odpowiedź  radnemu  Idziemu  Podwojskiemu  została  udzielona  na  piśmie.  Pismo  do 
Biura  Rady Miasta  wpłynęło  w dniu  7  grudnia  b.r.   Odnośnie  prowadzenia  rozmów 
z Telekomunikacją Pan Prezydent odpowiedział, że są prowadzone. 
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Pkt 9. Oświadczenia i wolne wnioski. 
Przewodniczący  Rady  Miasta  S.Węgłowski  poinformował,  że  wspólnie 

z  Przewodniczącym  Rady  Powiatu  wystąpili  z  pismem  do  Marszałka  Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego  z  zapytaniem  o  powody   planowanego  przeniesienia  Filii 
Warmińsko-Mazurskiego  Ośrodka  Doskonalenia  Nauczycieli  do  Olecka.  Odpowiedzi 
jeszcze nie ma.  Niniejszy temat  został  ujęty w porządku sesji  Sejmiku Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego  w dniu  28 grudnia 2011 r. W uzasadnieniu do projektu 
uchwały kierowano się między innymi tym, że są trudności w znalezieniu lokalu na tą 
Filię  w Ełku.  Jest  to nieprawda Filia  Warmińsko-Mazurskiego Ośrodka Doskonalenia 
Nauczycieli  w  tej  chwili  mieści  się  w  Zamiejscowym  Ośrodku  Dydaktycznym 
Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego, a więc pomieszczenie jest. Druga argumentacja 
w  uzasadnieniu  jest  taka,  że  jest  potrzeba  zapewnienia  nauczycielom  z  powiatów: 
oleckiego,  węgorzewskiego  i  gołdapskiego  lepszej  dostępności  do  usług  w  zakresie 
doskonalenia  zawodowego.   Należy  zwrócić  uwagę,  że  są  nauczyciele  również  w 
powiecie: piskim, ełckim i giżyckim. Biorąc pod uwagę ilość mieszkańców  tych trzech 
powiatów – jest to znacznie więcej, niż tych wymienionych w uzasadnieniu do projektu 
uchwały. Trzecia argumentacja przeniesienia Filii Ośrodka jest taka, że umożliwi głębszą 
współpracę z Wszechnicą Mazurską w Olecku. Przecież w Ełku mamy  Zamiejscowy 
Ośrodek Dydaktyczny Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego – uczelni  publicznej,  na 
której  jest  kierunek pedagogika.  Uzasadnienie  takie  jest  dziwne.  Pan Przewodniczący 
Rady Miasta zwrócił się do Prezydenta Miasta ,aby również interweniował w tej sprawie. 
Zwrócimy  się  również  do  naszych  parlamentarzystów  oraz  radnych  sejmiku  w  tym 
temacie z prośbą o interwencję.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz poinformował, że również wystosował 
protest  do  Marszałka  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego.  Pan  Prezydent 
poinformował,  że  na  najbliższą  sesję  zaproponuje  uzupełnienie  porządku  obrad  o 
podjęcie stanowiska w tej sprawie. Sesja odbędzie się 20 grudnia, a więc jeszcze przed 
sesją Sejmiku  Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 
Pkt 10. Zakończenie obrad.

                  Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski 
zamknął obrady XIV sesji Rady Miasta w dniu  14 grudnia  2011 roku   o godz. 1447 .

Protokołowała:
                                    Przewodniczył:

Elżbieta Liziewska
         Stefan  Węgłowski
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